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I. Veikla teisės aktų leidybos srityje 
 
 

Nuo kadencijos pradžios iki 2011 m. liepos mėn. iš 

viso  pateikta 235 teisės aktų projektai.  2011 metų 

pavasario sesijos metu pateikta  34 teisės aktų 

projektai. Tarp jų: 

 

 6 įstatymų projektai; 

 2 nutarimų projektai; 

 1 rezoliucijos projektas; 

 6 aiškinamieji raštai; 

 10 pasiţlymai; 

 2 pareiškimo projektai 

 5 lyginamieji variantai 

 1 protokolinio nutarimo projektas  

 
 

 
 

Svarbiausios įstatyminės iniciatyvos 2011m. pavasario sesijos metu: 
 
 

INICIATYVA PASIŪLYMO ESMĖ EIGA 
KOVA SU KORUPCIJA 

PASIŢLYMAS 

Elektroninių ryšių 

įstatymo pakeitimo 

įstatymo projektui 

 

 

Pasiţlymo projektą 

rasite paspaudę ČIA 

Įstatymų projektai Nr. XIP-3080 ſ XIP-3096 

parengti siekiant konsoliduoti infrastruktţrų 

reguliavimo bei rinkos priežiţros funkcijas, 

sukuriant nepriklausomą daugiasektorinę 

elektroninių ryšių, pašto ir pasiuntinių, 

elektros energijos, dujų, šilumos ţkio, 

vandens tiekimo ir nuotekų tvarkymo srityse 

reguliavimą bei priežiţrą vykdančią Lietuvos 

Respublikos infrastruktţrų reguliavimo 

tarnybą (toliau ſ Tarnyba). Atsižvelgiant į 

tai, kad Tarnyba vykdytų rinkos priežiţros ir 

reguliavimo funkcijas ne tik elektroninių 

ryšių, bet ir kituose vartotojams jautriuose 

sektoriuose ſ pašto ir pasiuntinių, elektros 

energijos, dujų ir kt., t.y. ši institucija bţtų 

tarpšakinio pobţdžio, siţlau pakoreguoti 

įstatymo projektą, numatant, kad Tarnybos 

direktorių ir tarybą Respublikos Prezidento 

teikimu skiria ir atleidžia Seimas. 

Pažymėtina, kad pagal šiuo metu 

galiojančias Energetikos įstatymo nuostatas 

Valstybinės kainų ir energetikos kontrolės 

komisijos pirmininką ir keturis narius 

Respublikos Prezidento teikimu penkeriems 

metams skiria ir atleidžia Lietuvos 

Respublikos Seimas. 

 

Šiuo metu svarstomas 

komitete 

PASIŢLYMAS 

Administracinių 

teisės pažeidimų 

Šiuo metu Administracinių teisės pažeidimų 

kodeksas numato galimybę už Viešųjų 

pirkimų įstatymo pažeidimus 

Šiuo metu svarstomas 

komitete 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_smn_akt_new.seim_nar_dok_rys?p_kad_ses=&p_start=2008+11+17&p_end=2011+07+01&p_asm_id=45771
http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_smn_akt_new.seim_nar_dok_rys?p_kad_ses=&p_start=2011+01+01&p_end=2011+07+01&p_asm_id=45771
http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_smn_akt_new.seim_nar_dok_rys?p_kad_ses=&p_start=2011+01+01&p_end=2011+07+01&p_asm_id=45771
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=397467


kodekso 171(3), 

247(7) ir 259(1) 

straipsnių pakeitimo 

įstatymo projektui 

 

 

 

Pasiţlymo projektą 

rasite paspaudę ČIA 

administracinėn atsakomybėn  patraukti 

perkančiųjų organizacijų vadovus, jų 

įgaliotus vadovauti viešojo pirkimo komisijai 

asmenis, viešojo pirkimo komisijos narius, 

balsavusius už neteisėto sprendimo 

priėmimą. Tačiau priimant sprendimus dėl 

viešųjų pirkimų taip pat dalyvauja ekspertai 

bei kiti viešuosius pirkimus atliekantys 

asmenys, todėl bţtina praplėsti 

administracinėn atsakomybėn traukiamų 

asmenų ratą. Taip pat siţlome praplėsti 

administracinių nuobaudų taikymą, kaip 

alternatyvią nuobaudą numatant įspėjimą, 

kuris turėtų bţti skiriamas tik už formalius 

Viešųjų pirkimų įstatymo pažeidimus. 

Atsižvelgiant į tai kad Administracinių teisės 

pažeidimų kodekso 171(3), 247(7) ir 259(1) 

straipsnių pakeitimo įstatymo projektu 

siţloma padidinti maksimalias sankcijos 

ribas, siţlome taip pat padidinti ir minimalų 

sankcijoje numatytos baudos dydį. 

 

Administracinių 

teisės pažeidimų 

kodekso 5, 225 

straipsnių pakeitimo 

ir Kodekso 

papildymo 161(2) 

straipsniu 

ĮSTATYMO 

PROJEKTAS 

 

Įstatymo projektą 

rasite paspaudę ČIA. 

Įstatymo projekto tikslas ſ papildyti ATPK 

nauju straipsniu, numatančiu atsakomybę už 

savivaldybių tarybų patvirtintų butų ir kitų 

patalpų savininkų bendrosios nuosavybės 

administravimo nuostatų pažeidimą. 

Projekto uždavinys ſ užtikrinti 

administravimo nuostatų tinkamą 

įgyvendinimą, efektyvų butų ir kitų patalpų 

savininkų bendrosios nuosavybės objektų 

valdymą ir priežiţrą bei gyventojų interesus.   

 

Pateikimas 

plenariniame posėdyje 

planuojamas 2011 

metų Seimo rudens  

sesijoje. 

POLITIKA 
Laisvės premijos 

įsteigimo  

ĮSTATYMO 

PROJEKTAS 

 

 

Įstatymo projektą 

rasite paspaudę ČIA. 

Projekto uždavinys ſ įvertinti asmenų ir 

organizacijų pasiekimus bei indėlį ginant 

žmogaus teises, plėtojant demokratiją, 

skatinant tarpvalstybinį bendradarbiavimą 

kovoje už Rytų ir Vidurio Europos tautų 

laisvą apsisprendimą ir suverenitetą. Sausio 

13-osios ſ Laisvės premija siekiama įvertinti 

asmenų ir organizacijų pasiekimus bei indėlį 

ginant žmogaus teises, plėtojant demokratiją, 

skatinant tarpvalstybinį bendradarbiavimą 

kovoje už Rytų ir Vidurio Europos tautų 

laisvą apsisprendimą ir suverenitetą. 

Pretendentais į Sausio 13-osios ſ Laisvės 

premiją gali bţti Lietuvos Respublikos, taip 

pat kiti Rytų ir Vidurio Europos asmenys bei 

organizacijos bei kiti Rytų ir Vidurio Europos 

laisvei, demokratijai ir žmogaus teisėms 

nusipelnę asmenys bei organizacijos. 

Priėmimas 2011 m. 

rudens sesijos metu 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=394702
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=392675
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=398514


 

ŠVIETIMAS 
Įstatymo "Dėl 

Vilniaus universiteto 

statuto patvirtinimo" 

pakeitimo 

ĮSTATYMO 

PROJEKTAS  

 

Įstatymo projektą 

rasite paspaudę ČIA. 

 

Su kitais Frakcijos 

nariais 

Įstatymo projekto tikslas ſ patvirtinti 

Vilniaus universiteto Senato, veikiančio 

pagal Lietuvos Respublikos įstatymu 

patvirtinto Statuto 6 straipsnio 2 dalies 1 

punktą, priimto Vilniaus universiteto statuto 

naują redakciją. Įstatymo projekto uždavinys 

ſ sukurti bţtiną įstatymų pagrindą Vilniaus 

universiteto pertvarkymui iš biudžetinės 

įstaigos į viešąją įstaigą, kartu nustatant 

naujųjų Vilniaus universiteto valdymo 

organų suformavimo terminus.  

Pateikimas 

plenariniame posėdyje 

planuojamas 2011 

metų Seimo rudens  

sesijoje. 

INICIATYVOS SUSIJUSIOSSU NARYSTE EUROPOS SĄJUNGOJE 
Pridėtinės vertės 

mokesčio įstatymo 36 

ir 47 straipsnių 

papildymo ir 

pakeitimo  

ĮSTATYMO 

PROJEKTAS 

 

 

 

Įstatymo projektą 

rasite paspaudę ČIA. 

Lietuvos Respublikos pridėtinės vertės 

mokesčio įstatymo 36 ir 47  straipsnių 

papildymo ir pakeitimo įstatymo 

projekto (toliau ſ įstatymo projektas) 

tikslas ſ nustatyti Europos Sąjungos 

teisės aktais įsteigtų Lietuvos 

Respublikoje įstaigų, kurioms taikomas 

Protokolas dėl Europos Sąjungos  

privilegijų ir imunitetų ir  kurių bţstinė 

yra Lietuvos Respublikoje, 

 darbuotojams (išskyrus aptarnaujantį 

personalą ir Europos Sąjungos 

valstybių narių deleguotus ekspertus) 

 PVM lengvatas už  asmeniniam 

naudojimui ir  įsikţrimui įsigyjamas 

prekes bei  sudaryti palankesnes 

sąlygas jų darbui Lietuvoje. 

 

Pateikimas 

plenariniame posėdyje 

planuojamas 2011 

metų Seimo rudens  

sesijoje. 

PASIŢLYMAS 

Seimo statuto "Dėl 

Seimo statuto 49, 61, 

68, 180(1), 180(2), 

180(5), 180(6), 

180(7), 180(19), 182 

straipsnių pakeitimo 

ir papildymo ir 

Statuto papildymo 

180(41) straipsniu" 

projektui 

 

 

 

Pasiţlymo  projektą 

rasite paspaudę ČIA. 

Seimo valdybos 2010 m. balandžio 14 d. 

sprendimu Nr. SV-S-650 sudaryta darbo 

grupė Lisabonos sutarties nuostatų poveikiui 

Seimo darbui įvertinti, parengusi statuto 

projektą Nr. XIP-2401, išnagrinėjo Lisabonos 

sutartimi pakeistas Sutarties dėl Europos 

Sąjungos veikimo (SESV) bei Europos 

Sąjungos sutarties (ESS) nuostatas ir 

nustatė, jog minėtose sutartyse yra nuostatų, 

suponuojančių, jog nacionalinėje teisėje tam 

tikrais atvejais turi bţti nustatyta priimtų 

Europos Sąjungos teisės aktų  patvirtinimo 

procedţra (SESV 223 straipsnio 1 dalis; 

SESV 262 straipsnis; SESV 311 straipsnis ir 

ESS 42 straipsnio 2 dalis). Pagal šias 

nuostatas  atitinkami Europos Sąjungos 

Tarybos ar Europos Vadovų Tarybos 

sprendimai įsigaliotų po to, kai juos pagal 

savo konstitucines nuostatas patvirtintų 

valstybės narės. Atsižvelgiant į tai, kad iki 

šiol Lietuvos teisės aktuose Europos 

Šiuo metu svarstomas 

komitete 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=396438
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=396438
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=390544


Sąjungos teisės aktų tvirtinimo procedţra 

nebuvo numatyta, nuspręsta Seimo statutą 

papildyti nuostatomis, nustatančiomis 

priimtų Europos Sąjungos teisės aktų 

patvirtinimo tvarką. Statuto projektą siţloma 

papildyti keliais naujais straipsniais 

(pasiţlymai pateikiami žemiau), todėl 

reikėtų keisti statuto projekto pavadinimą. 

 

Tarptautinių sutarčių 

įstatymo 7 straipsnio 

papildymo 

ĮSTATYMO 

PROJEKTAS 

 

 

 

Įstatymo projektą 

rasite paspaudę ČIA. 

Projekto tikslas sukurti aiškų teisinį pagrindą 

sutartyje dėl Europos Sąjungos veikimo 

(SEVS) pakeitimų ratifikavimui. Šiuo metu 

galiojantis teisinis reglamentavimas 

nenumato aiškaus teisinio pagrindo 

pakeitimų, priimtų supaprastinta tvarka 

ratifikavimo. Šiuo metu galiojantis teisinis 

reglamentavimas nenumato aiškaus teisinio 

pagrindo SEVS pakeitimų, priimtų 

supaprastinta tvarka ratifikavimo. Papildant 

Lietuvos Respublikos tarptautinių sutarčių 

įstatymą, bţtų sukurtas aiškus teisinis 

pagrindas SESV pakeitimų, priimtų 

supaprastinta tvarka, ratifikavimui. 

Pateikimas 

plenariniame posėdyje 

planuojamas 2011 

metų Seimo rudens  

sesijoje. 

UŽSIENIO POLITIKA 
Seimo 

REZOLIUCIJOS 

"Dėl Lietuvoje ir jos 

kaimynystėje 

planuojamų statyti 

atominių elektrinių 

saugos" PROJEKTAS 

 

 

 

Rezoliucijos projektą 

rasite paspaudę ČIA. 

 

 

Su URK nariais 

Atkreipia Baltarusijos Respublikos ir Rusijos 

Federacijos valdžios institucijų dėmesį į tai, 

kad pagal Espoo konvenciją galutiniai 

sprendimai dėl planuojamų statyti atominių 

elektrinių turi bţti priimti ir realţs darbai 

pradėti tik įvertinus poveikio aplinkai 

vertinimo rezultatus, įskaitant procese 

dalyvaujančių šalių komentarus ir 

konsultacijų su šiomis šalimis išvadas; 

Reikalauja, kad Baltarusijos Respublika ir 

Rusijos Federacija laikytųsi visų Espoo 

konvencijos, Tarptautinės atominės 

energetikos agentţros Branduolinės saugos 

konvencijos ir kitų tarptautinės teisės aktų 

nuostatų, iš esmės atsakytų į visus Lietuvos 

Respublikos keliamus klausimus dėl 

atominių elektrinių projektų, organizuotų 

viešus svarstymus Lietuvoje ir dvišales 

konsultacijas; 

Projektas priimtas 

2011-03-17 

PAREIŠKIMAS dėl 

LR Vyriausybės ir 

Baltarusijos 

Respublikos 

Vyriausybės 

susitarimo dėl 

Lietuvos Respublikos 

ir Baltarusijos 

Respublikos pasienio 

gyventojų kelionių 

tvarkos 

Lietuvos Respublikos diplomatinės atstovybės 

ir konsulinės įstaigos, gavusios prašymus dėl 

vietinio eismo per sieną leidimo išdavimo iš į 

Lietuvos Respublikos ir Baltarusijos 

Respublikos pasienio teritoriją atvykusių 

Baltarusijos Respublikos piliečių ir trečiųjų 

valstybių piliečių, gyvenančių šioje pasienio 

teritorijoje ne maţiau kaip vienus metus dėl 

veiklos, susijusios su Astravo atominės 

elektrinės ir kitų susijusių objektų statyba ar 

Pareiškimas  priimtas 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=390545
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=394408
http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=372916


Pareiškimo projektą 

rasite paspaudę ČIA. 

 

eksploatavimu, privalo atskirai vertinti šių 

piliečių prašymų pagrįstumą pagal atitikimą 

Lietuvos Respublikos Vyriausybės ir 

Baltarusijos Respublikos Vyriausybės 

susitarimo dėl Lietuvos Respublikos ir 

Baltarusijos Respublikos pasienio gyventojų 

kelionių tvarkos (toliau – Susitarimas) tikslui 

 

 

 

 

 

II. Kita veikla Seime  
 

 

Iniciatyvos 
 

 

 Sausio 6 d. kreipiausi į Alytaus kolegijos direktorę. Siţliau užmegzti bendradarbiavimą tarp 

Alytaus ir Ašmenos kolegijų. Tai suteiktų galimybę ne tik susipažinti su kaimyninės valstybės 

studijų mokymo metodika, sustiprintų tarpvalstybinius kultţrinius ryšius, bet taip pat suteiktų 

abipusę naudą žinių atžvilgiu skirtinguose valstybėse studijuojantiems studentams. 

  

 Sausio 18 d. kreipiausi į LR Vyriausybės Ministrą pirmininką dėl Holokausto aukomis tapusių 

Lietuvos gyventojų atminimo metų minėjimo 2011 metais įamžinimo projekto. Siţliau įtraukti 

Vilniaus Žydų bibliotekos įsteigimą. Esu įsitikinęs, jog Holokausto paminėjimo programos 

papildymas Vilniaus Žydų bibliotekos projektu  turiningai išplės visuomeninių - pilietinių 

iniciatyvų dalį. 

 

 

 Vasario 14 d. kreipiausi į LR užsienio reikalų ministrą dėl  M. 

Ramonienės ir J. Pribušauskaitės „Praktinės lietuvių kalbos 

gramatikos“ išleidimo. Ši knyga į rusų kalbą buvo išversta 

2009 metais ir jos leidimą inicijavo Tautinių mažumų ir 

išeivijos departamentas prie Lietuvos Respublikos 

Vyriausybės. Dėl struktţrinių pasikeitimų, nuo 2010 sausio 

1d.  užsienio lietuvių reikalais atsakingas LR Užsienio reikalų 

ministerijos Užsienio lietuvių departamentas. „Praktinė 

lietuvių kalbos gramatika“ 2006 metais buvo apdovanota 

Valstybine mokslo premija. Šiuo metu ji yra vienintelė 

lietuvių kalbos gramatika, praktiškai naudojama 

kasdieniniame lietuvių kalbos mokytojo darbe Lietuvoje ir 

užsienyje (ji taip pat yra išversta ir į anglų kalbą). Kadangi 

šiuo metu Rusijos lietuviams ypač stinga rusakalbiams skirtų 

lietuvių kalbos mokymo priemonių, dėl to prašiau rasti 

galimybę išspręsti susidariusią problemą. 

 

 

 Kovo 9 d. kreipiausi į LR užsienio reikalų ministrą dėl Lietuvos verslininkų, kurie plėsdami 

rinkas  tolimajame užsienyje,  konkrečiai Ganos Respublikoje, susiduria su įsisenėjusia 

Šengeno vizų gavimo problema. Ganos Respublikos piliečiai verslo tikslais norėdami gauti vizą 

atvykimui į Lietuvą gali įsigyti jas Egipte, tačiau vizos gavimas užtrunka iki savaitės, 

įskaičiuojant skrydžio išlaidas bei pragyvenimą kitoje šalyje. Tokie sudėtingi vizų gavimo bţdai 

apsunkina ir netgi panaikina galimybes abipusiams konstruktyviems verslo santykiams bei 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.showdoc_l?p_id=402488


trukdo naujų transporto rinkų suradimą. Prašiau atsakymo, numatančio šios problemos 

sprendimą. 

 

 Kovo 9 d. kreipiausi į LR užsienio reikalų ministrą dėl ES lyčių lygybės instituto veiklos. 

Prašiau mane informuoti apie priežastis ir aplinkybes, nulėmusias tai, jog iki šiol nėra išspręsti 

teisiniai Europos Sąjungos lyčių lygybės instituto veiklos reikalai. (ES lyčių lygybės institutas 

Lietuvoje įkurtas 2010 m. birželio 20 d.) 

 

 Balandžio 4d. kreipiausi į LR Vyriausybės Ministrą pirmininką dėl darbo grupės sudarymo. Dėl 

audiovizualinių kţrinių gamybą skatinančių priemonių politikos nebuvimo Lietuva praranda 

galimybes pritraukti daug užsienio filmų gamybos projektų ir kitų šalių atžvilgiu yra 

nekonkurencinga. Siekiant pakeisti esamą padėtį 

bţtina teisės aktuose numatyti lengvatas, kurios 

skatintų  audiovizualinių kţrinių gamybą 

Lietuvoje. Prašiau sudaryti darbo grupę, kuri 

parengtų galutinius atitinkamų teisės aktų 

projektus, leisiančius pritraukti užsienio 

investicijas į kino gamybą. Taip pat siţliau darbo 

grupę sudaryti iš Ţkio ministerijos, Valstybinės 

mokesčių inspekcijos prie FM, Kultţros 

ministerijos, Finansų ministerijos, Nepriklausomų 

prodiuserių asociacijos bei Lietuvos Respublikos 

konkurencijos tarybos atstovų.  

 
 

 Balandžio 12 d. kreipiausi į LR sveikatos apsaugos ministeriją dėl dėl vaistininko padėjėjų 

(farmakotechnikų) tolimesnių studijų galimybių. Dauguma dabartinių Lietuvos 

farmakotechnikų yra suinteresuoti iki Farmacijos įstatyme nustatyto laikotarpio (2016 metų 

sausio 1 d.) įgyti vaistininko profesinę kvalifikaciją. Pažymėtina, jog Lietuvoje yra tik viena 

mokslo institucija ſ Lietuvos sveikatos mokslų universitetas, kuris gali išduoti vaistininko 

diplomą ir suteikti farmacijos magistro laipsnį. Kreipiausi prašydamas rasti galimybę Vilniaus 

regione gyvenantiems ir dirbantiems farmakotechnikams kelti kvalifikaciją (persikvalifikuoti) 

Vilniuje atsižvelgiant į patogumo žmonėms ir lobistinė logiką. Tokiu bţdų bţtų  ne tik 

užtikrinamas Bolonijos deklaracijos bei Ministrų konferencijų Prahoje ir Berlyne komunikatų 

įgyvendinimas Lietuvoje, bet ir sudarytos tolimesnės galimybės  jau parengtiems specialistams 

( kurių yra  apie 2000)  kvalifikacijos laipsnio kėlimui. 

 

 Balandžio 19 d. kreipiausi į LR užsienio reikalų ministrą. Balandžio pradžioje Lietuvoje lankėsi 

Goro provincijos gubernatorius Abdullah Haiwad. Diskusijoje Seime buvo iškeltas klausimas 

dėl dvišalių Lietuvos ſ Afganistano tarpvalstybinių sutarčių. Atsižvelgiant į Lietuvos 

dalyvavimą ISAF NATO stabilizavimo misijoje Afganistane, o taip pat į pereinamąjį laikotarpį, 

kurio metu Afganistane bus stiprinama politinė administracinė sistema ir daromos socialinės 

ekonomines reformos, pasiţliau  pradėti svarstyti galimų sutarčių su Afganistanu parengimą. 

Manau, jog toks bendradarbiavimas turėtų vykti skirtingomis kryptimis, o ypač vertingas bţtų 

švietimo srityje, paremiant Afganistano jaunimą ir sudarant sąlygas jiems studijuoti Lietuvoje. 

 

 Gegužės 19 d. kreipiausi į LR užsienio reikalų ministrą su siţlymu parengti Lietuvos poziciją ir 

konkretų veiksmų planą dėl Lietuvos požiţrio į trečiųjų valstybių elektros energijos eksporto į 

Europos Sąjungą. Šį siţlymą grindžiau Lietuvai aktualia galimybe, kuomet gali bţti 

įgyvendinti naujai statomų Baltarusijoje ir Rusijos Federacijos Kaliningrado srityje naujų 

atominių elektrinių projektai. Taip pat siţliau įvertinti aplinkybes, susijusias su Baltarusijos ir 

Rusijos interesu dideliais mastais eksportuoti elektros energiją į Europos Sąjungos valstybes. 

Manau, šiuos planus bţtina sieti su šių valstybių dalyvavimu Europos energijos chartijoje.  

Nepaisant pastaruoju metu vyraujančio individualaus Europos Sąjungos valstybių narių 



apsisprendimo dėl energijos eksporto iš šių valstybių atžvilgiu, prašiau įvertinti galimybes 

Lietuvai įtakoti vieningos Europos Sąjungos pozicijos šiuo klausimu atsiradimo, įvertinant 

aplinkosauginį branduolinį saugos, fiskalinį vidaus rinkos konkurencijos ir kitus galimus 

svarbius aspektus. 

 

 Gegužės 25 d. kreipiausi į LR susisiekimo ministrą su siţlymu parengti Lietuvos pozicijos 

konkretų veiksmų planą dėl Lietuvos požiţrio į trečiųjų valstybių elektros energijos eksporto į 

Europos Sąjungą. Šį siţlymą grindžiu Lietuvai aktualia galimybe, kuomet gali bţti įgyvendinti 

naujai statomų Baltarusijoje ir Rusijos federacijos Kaliningrado srityje naujų atominių 

elektrinių projektai. Savo ruožtu siţlau įvertinti aplinkybes susijusias su Baltarusijos ir Rusijos 

interesu eksportuoti elektros energiją į ES ir šių valstybių dalyvavimu Europos energijos 

chartijoje. Nepaisant pastaruoju metu vyraujančio individualaus ES valstybių narių 

apsisprendimo dėl energijos eksporto iš siu valstybių atžvilgiu, prašau įvertinti galimybes 

Lietuvai įtakoti vieningos ES pozicijos šiuo klausimu atsiradimo. 

 

 

 Gegužės 26 d. kreipiausi į LR susisiekimo 

ministrą, siţlydamas rasti galimybę Lietuvai 

greičiau prisijungti prie EuRail, veikiančios 

22 Europos valstybėse, bei InterRail, 

veikiančios 30 Europos valstybėse,  

traukinių pasų sistemos. EuRail bei 

InterRail parduoda įvairių pasų tipus: 

pasus, skirtus keliauti vienoje ar keletoje 

pasirinktų Europos valstybių, suteikia 

nuolaidas grupėms, keliaujančioms iki penkių 

žmonių, taipogi, jaunimui iki 26 metų, skirtingi pasai suteikia galimybę keliauti tam tikrą laiko 

tarpą pasirinktoje valstybėje, kuri yra šioje pasų sistemoje. Toks sprendimas neabejotinai 

paskatintų turizmo plėtrą Lietuvoje, atvertų galimybę tiek Lietuvos jaunimui keliauti po 

Europos valstybes, tiek užsienio jaunimui pamatyti ir susipažinti su mţsų šalimi. Savo ruoštu 

tai padidintų Lietuvos geležinkelių keleivių skaičių ir pajamas. 

 

 Birželio 6 d. kreipiausi į LR sveikatos apsaugos ministrą. Darbo grupė, sudaryta LR sveikatos 

apsaugos ministro 2010 m. vasario 12 d. įsakymu, „Dėl darbo grupės cistinės fibrozės ilgalaikės 

kontrolės ir gydymo klausimams spręsti sudarymo“, 2010 kovo 10 d. nutarė parengti cistinės 

fibrozės ligonių duomenų bazę ir registrą. Lietuvos cistinės fibrozės asociacija ėmėsi inicijuoti 

ir parengė cistinės fibrozės registrą. Prašiau informuoti mane apie tolimesnius sprendimus 

įgyvendinant šios informacinės bazės kuo greitesnį įdiegimą ir panaudojimą praktikoje. cistine 

fibroze, problemas ir gerinant jų padėtį. 

 

 Birželio 9 d. kreipiausi į LR aplinkos ministrą. Šių metų gegužės pradžioje organizacija „Gimę 

bţti laisvi“ („Born to be free“) drauge su Europos 

koalicija ENDCAP atliko ES direktyvos 1992/22 

įgyvendinimo ir vykdymo, susijusios su laukinių 

gyvţnų laikymu zoologijos soduose, įvertinimą. 

Įvertinimas buvo atliktas penkiuose Lietuvos 

zoologijos soduose. Nustatyta, jog dauguma 

gyvţnų gyvena prastesnėmis nei reikalaujama 

ES direktyvoje, sąlygomis. Kreipiausi 

tikėdamasis išgirsti Aplinkos ministerijos 

nuomonę apie organizacijos „Gimę bţti laisvi“ 

atlikto įvertinimo rezultatus. Siţliau sudaryti 

darbo grupę, kuri atliktų visų Lietuvos sodų 

vertinimą, įskaitant visų suinteresuotų valdžios 



institucijų ir nevyriausybinių organizacijų atstovus. Taipogi, siţliau nedelsiant parengti išsamią 

ataskaitą ſ įvertinimą reaguojant į atliktą Lietuvos zoologijos sodų veiklą ir parengti ilgalaikį 

zoologijos, ypač Kauno, sodų pertvarkos ſ renovavimo planą. 
 

 Birželio 14 d. kreipiausi į Vilniaus miesto savavaldybę dėl galimybės pastatyti šiukšlių dėţes 

Neries pakrantėje Vilniuje. Atsiţvelgiant į Vilniaus gyventojų išdėstytus nusiskundimų argumentus, 

jog vasaros metu Vilniaus centre Neries upės pakrantėje susiburia daugybė ţmonių, kurie 

neturėdami kur išmesti šiukšles, teršia Neries upę, prašiau apsvarstyti galimybę išspręsti minėtą 

problemą. 

 

 Birželio 15 d. kreipiausi į Uţsienio reikalų ministeriją siūlydamas apsvarstyti ir įtraukti į 

Nacionalinės Europos Sąjungos Baltijos jūros regiono strategijos įgyvendinimo prieţiūros komisijos 

posėdţio darbotvarkę Ţemės ūkio ministerijos kuruojamą sritį dėl naminių gyvūnų gerovės. Manau, 

jog šio klausimo įtraukimas į darbotvarkę būtų viena iš Lietuvos iniciatyvų. 

 

 Birželio 28 d. kreipiausi į Socialinės apsaugos ir darbo ministrą. Vaikų globos namų 

auklėtiniai, sulaukę 18 metų, pagal įstatymą, privalo palikti globos namus. Kasmet 

suėjus pilnametystei globos namus Lietuvoje palieka 1300 ſ 1500 jaunuolių. Finansinė 

parama, pradedant savarankišką gyvenimą, pilnamečiams išmokama tik praėjus 

mėnesiui nuo išsikėlimo iš vaikų globos namų. Tokia pinigų išmokėjimo sistema 

apsunkina jaunų žmonių, paliekančių globos namus, sėkmingą pradinį įsitvirtinimą 

visuomenėje: bţsto, maisto, drabužių apsirţpinimą. Siţliau rasti galimybę vaikams 

išmokėti pinigus avanso bţdu anksčiau nei po mėnesio. Toks sprendimas neabejotinai 

palengvintų pirmąsias dienas integruojantis į visuomenę. 

 

 

 

         Seimo Europos klubas 
 

 

Seimo Europos klubas yra neformalių diskusijų forumas, kuris 

jungia Lietuvos Respublikos Seimo ir Lietuvoje išrinktus Europos 

Parlamento narius.  

Klubo susitikimuose parlamentarai diskutuoja Lietuvai aktualiais 

narystės Europos Sąjungoje (ES) klausimais. Į diskusijas skaityti 

pranešimus yra kviečiami žymţs istorikai, kultţrologai, Europos 

integracijos, politikos mokslų ir tarptautinių santykių specialistai 

iš Lietuvos ir kitų Europos Sąjungos šalių.         

                                                                          

 

2011 metų LR Seimo pavasario sesijos metu suorganizuotos trys 

diskusijos: 

 

 

 2011 kovo  16  d. „Ekonominės politikos koordinavimo perspektyvos Europos Sąjungoje“. 

 

 

Įžanginę kalbą tarė Seimo Europos klubo 

prezidentas Petras Auštrevičius, pranešimus 

skaitė Finansų ministrė Ingrida Šimonytė, 

Prancţzijos ambasadorius J.E. Francois 

Laumonier, Vengrijos ambasadorius J.E. 

Péter Noszko-Horvath Vilniaus universiteto 

http://www.valstybe.com/name/j_e_ponas_p_ter_noszk_-horvath/5682/17539


Tarptautinių santykių ir politikos mokslų instituto direktorius prof. Ramţnas Vilpišauskas. 

Nuotrauka: diskusijos pranešėjai (iš dešinės):  

Ramţnas Vilpišauskas, Vengrijos ambasadorius J.E. Péter Noszkó-Horvath,  

Prancţzijos  ambasadorius J.E. francois laumonier, Finansų ministrė Ingrida Šimonytė  

 

Diskusijos medžiagą galite rasti paspaudę ČIA. 

 

 

 

 

 2011 balandžio 6 d.  „Branduolinė energetika: renesansas ar sąstingis“  

 

 

 

Diskusiją moderavo Seimo Europos klubo 

prezidentas Petras Auštrevičius, pranešimus 

skaitė UAB  "Visagino atominė elektrinė" išorinių 

reikalų direktorius Rimantas Vaitkus, Lietuvos 

energetikos instituto vadovas Eugenijus Ušpuras, 

Belgijos Karalystės ambasadorius J.E. ponas 

Christian Oscar Madeleine Verdonck, Vilniaus 

universiteto Tarptautinių santykių ir politikos 

mokslų instituto dėstytojas Arţnas Molis. 

 

    Nuotrauka: diskusijos pranešėjai (iš dešinės):  

 

Diskusijos medžiagą galite rasti paspaudę ČIA. 

 

 

 2011 gegužės 18 d. „Ar gresia Lietuvos politikai dešinysis radikalizmas“  

 

 

 

Diskusijoje pranešimus skaitė žurnalistas Algimantas 

Šindeikis, Visuomenės veikėjas, straipsnių politikos, 

kultţros, socialinių procesų Lietuvoje temomis 

autorius Darius Kuolys.  

 

 

 

                  

  Seimo Europos klubo renginius, jų vaizdo įrašus, 

diskusijų medžiagas galite rasti čia.  

Nuotrauka: diskusijos pranešėjai (iš dešinės):  

Algimantas Šindeikis, Darius Kuolys 

 
Diskusijos medžiagą galite rasti paspaudę ČIA. 

 
 

Komandiruotės 
 
 

 2011 m.  sausio 31 ſ vasario 3 d. -  Novgorodas (Rusijos Federacija) 

 

Dalyvavau Sankt Peterburge veikiančiame Tarptautinės ir regioninės politikos centro rengtoje 

konferencijoje ſ „žiemos stovykla“, kurios tema šiais metais buvo „Rusija, NATO ir ES: kuriama 

http://www.valstybe.com/name/j_e_ponas_p_ter_noszk_-horvath/5682/17539
http://www.eib.lrs.lt/index.php?955683248
http://www.eib.lrs.lt/index.php?-3444334
http://www.eic.lrs.lt/index.php?1759084200
http://www.eib.lrs.lt/index.php?206137207


bendradarbiavimo platforma“. Jos metu skaičiau pranešimą Rusijos ir Europos Sąjungos magistro 

studentams.. 

 

 2011 m. kovo 7 ſ 9 d. ſ Briuselis (Belgijos karalystė) 

Šių metų kovo  7 ſ 9 dienomis dalyvavau susitikime su Europos Komisijos 

Energetikos Generalinio direktorato generaliniu direktoriumi Philip Lowe Briuselyje.  

Susitikime diskutavome apie  Lietuvos energetinės nepriklausomybės strategiją, 

trečiojo vidaus rinkos paketo įgyvendinimą Lietuvoje; Baltijos energijos rinkos jungčių plane 

numatytų projektų įgyvendinimo eigą; LNG terminalą; Baltijos šalių prisijungimą sinchroniniam 

darbui prie ENTSO-E Kontinentinių tinklų; Ignalinos atominės elektrinės eksploatavimo 

nutraukimo finansavimą naujoje (2014ſ2020 m.) ES finansinėje perspektyvoje. 

 

 2011 m. birželio. 2 - 3 d. - Ryga (Latvijos Respublika) 

Dalyvavau diskusijoje: „Gruzija link 2013 metų ſ realybė, reformos ir lţkesčiai“, 

kurią organizavo nevyriausybinė organizacija „Baltijos ſ Juodosios Jţros Aljansas“. Diskusija 

buvo orientuota į dabartinius vystymus, pagrindinius iššţkius ir prielaidas. Taip pat buvo 

diskutuojamos temos, susijusios su Gruzijos  saugumu, vidaus reformomis bei ekonominiu 

vystymu. 

 

 

 

NATO Parlamentinė Asamblėja  
 
 

 

2010 m. lapkričio 16 dieną Lenkijos sostinėje Varšuvoje per NATO Parlamentinės Asamblėjos 56-

oji metinę sesiją buvau išrinktas vienu iš 5 NATO Parlamentinės Asamblėjos viceprezidentų. Mano 

kandidatţrą į šį postą pasiţlė Asamblėjos Liberalų politinė grupė, tam pritarė Nuolatinis 

komitetas, o vykusiame plenariniame posėdyje tam buvo pritarta bendru sutarimu. Taip pat buvau 

perrinktas dar vienai kadencijai į Ekonomikos ir saugumo komiteto Rytų-Vakarų 

bendradarbiavimo ir konvergencijos pakomitečio pirmininko postą. 2006ſ2009 m., priminsiu, 

buvau šio komiteto Transatlantinių ekonominių santykių pakomitečio pranešėjas. 

 

 

  2011  m. vasario 19-22 d. -  Briuselis (Belgijos karalystė) 

Dalyvavau NATO Parlamentinės 

Asamblėjos (NATO PA) kasmetiniame tradiciniame 

Gynybos ir saugumo, Politikos bei Ekonomikos ir 

saugumo komitetų jungtiniame posėdyje, kuriame 

susitikome su NATO, Europos Komisijos 

pareigţnais, lankėmės SHAPE (Jungtinių pajėgų 

Europoje vyriausioje vadavietėje). Aš, kartu su kitų 

delegacijų vadovais dalyvavau bendrame posėdyje 

su NATO generaliniu sekretoriumi bei Šiaurės 

Atlanto Tarybos nariais.  

Pagrindinės šių metų susitikimų ir 

diskusijų temos buvo NATO politinė darbotvarkė, 

NATO operacijos, Afganistanas, priešraketinė 

gynyba ir kt. 

 

         Nuotrauka: Kartu su buvusiu Italijos ministru pirmininku 

                                  ir užsienio reikalų ministru Lamberto Dini. 

 



Susitikimuose su Europos Komisijos atstovais pagrindinės temos buvo transatlantinių prekybinių 

santykių perspektyvos, diskusijos apie WTO (Pasaulio prekybos organizacija), finansinė parama 

valstybėms finansinės krizės sąlygomis ir kt. Viena diena buvo skirta susitikimams SHAPE.  

Prieš parsidedant posėdžiams, dalyvavau Asamblėjos biuro posėdyje, kurio 

pagrindiniai klausimai buvo situacija Artimuosiuose Rytuose, kibernetinis saugumas, NATO- ES 

santykiai, Asamblėjos bendradarbiavimo su Rusijos delegacija perspektyvos. Taip pat buvo 

aptartas Asamblėjos veiklos planas bei kiti aktualţs klausimai. 

 

 2011 m. vasario 22-25 d. ſ Paryžius (Prancţzijos Respublika) 

Vasario 23-24 d. Paryžiuje dalyvavau kasmetiniame bendrame NATO Parlamentinės 

Asamblėjos Ekonomikos ir saugumo komiteto ir Ekonominio bendradarbiavimo ir išsivystymo 

organizacijos (OECD) posėdyje ir seminare „OECD ſ 50 metų. Geresnė politika geresniam 

gyvenimui“. Posėdyje dalyvavo tik šio NATO PA komiteto parlamentarai, taip pat JAV ir Kanados 

delegacijos. 

 

 2011 m. kovo 31 d. ſ balandžio 3 d. - Ponta Delgadą (Portugalijos Respublika) 

2011 m. kovo 31-balandžio 3 d. dalyvavau NATO Parlamentinės Asamblėjos 

Nuolatinio komiteto ir Asamblėjos biuro posėdžiuose.  

Tai buvo pirmasis šiemet vyksiantis Nuolatinio komiteto posėdis (per metus vyksta 3 

tokie posėdžiai ſ kiti 2 posėdžiai vyks Asamblėjos sesijų metu). Posėdžio tikslas  - aptarti 2011 m. 

Asamblėjos veiklos prioritetus, patikslinti veiklos planus, patvirtinti bţsimus komitetų raportus, 

taip pat apsvarstyti aktualius Asamblėjos veiklos klausimus. Vienas iš darbotvarkės klausimų buvo 

skirtas įvertinti dabartinius Asamblėjos santykius su Rusija bei jos dalyvavimo Asamblėjos veikloje 

perspektyvas.  

 

 2011 m.  gegužės 7-14 d. -  Vašingtonas ir Čikaga (Jungtinės Amerikos Valstijos) 

2011 m. gegužės 7-14 d. dalyvavau NATO 

Parlamentinės Asamblėjos Jungtiniame Politikos bei 

Ekonomikos ir saugumo komitetų posėdyje.  

Pagrindinės vizito temos buvo transatlantiniai 

santykiai, situacija Afganistane, Šiaurės Afrikoje bei 

Artimuosiuose Rytuose, JAV ir NATO kariniai biudžetai ir jų 

mažinimo įtaka saugumui, ekonominių procesų įtaka ir 

pasaulinės perspektyvos bei kt. Vašingtone dalyvavau 

susitikimuose - Valstybės bei Gybos departamentuose, Pasaulio 

banke bei Tarptautiniame valiutos fonde, Strateginių ir 

tarptautinių studijų centre. Čikagoje dalyvavau 

 susitikimuose - Tarptautiniame ginkluotės centre, Čikagos 

policijos departamento krizių valdymo biure, DePaulo 

tarptautinių žmogaus teisių universitete. 

 

Nuotrauka: Jungtinių Valstijų Kapitolijuje. 

Jungtinių Amerikos Valstijų federalinės įstatymų leidžiamosios 

valdžios - Jungtinių Valstijų Kongreso, susirinkimų vieta. 

 

 

 

 2011 m. gegužės 27-30 d. ſ Varna (Bulgarijos Respublika)  

2011 m. gegužės 27-30 d. dalyvavau Bulgarijos mieste Varnoje vykusiame NATO 

Parlamentinės Asamblėjos pavasario sesijoje. Pirmąją sesijos dieną vyko NATO-Rusijos 

parlamentinio komiteto posėdis, Nuolatinio komiteto posėdis bei delegacijų sekretorių posėdis. 

Antrąją ir trečiąją sesijos dienomis posėdžiavo 5 Asamblėjos komitetai, ketvirtąją - vyko plenarinis 

posėdis. 

 

http://lt.wikipedia.org/wiki/JAV
http://lt.wikipedia.org/wiki/JAV_Kongresas


Parlamentinis pranešimas dėl Baltijos jţros regiono strategijos 

 

 

 

Džiugu, jog kolegų palaikymo sulaukė mano iniciatyva 

Europos reikalų komitete sudarytos darbo grupės 

parengtas ir 2009-12-17 Seimo plenariniame posėdyje 

pristatytas parlamentinis pranešimas “Europos Sąjungos 

Baltijos jţros regiono strategija ir strategijos įgyvendinimo 

veiksmų planas: Lietuvos požiţris” ſ jam pritarta 2010-01-

20 neeilinio Seimo plenarinio posėdžio metu.  

 

 

Priminsiu, jog Europos Sąjungos Baltijos jţros regiono 

strategija ſ pirmoji tokio pobţdžio Europos Sąjungos 

vidinė regioninė strategija Europos Sąjungos istorijoje. Patvirtinti keturi pagrindiniai prioritetai, 

kuriais siekiama regioną paversti švariu, klestinčiu, pasiekiamu ir patraukliu bei saugiu: 

 

1.     Baltijos jţra ſ ekologiškai tvari ir saugi vieta. 

2.     Baltijos jţra ſ klestintis regionas 

3.     Baltijos jţra ſ lengvai pasiekiamas regionas 

4.     Baltijos jţra ſ saugus regionas.   

 

 

 

Trumpa apžvalga: 

 2011 m. vasario 23 d. Seimo Europos reikalų komitetas kreipėsi į Ministrą Pirmininką su 

prašymu pateikti paaiškinimus, kodėl nėra tinkamai ir laiku įgyvendinami komiteto 

sprendimai. 2011 m. kovo 8 d. Ministro Pirmininko kancleris informavo, kad minėtas 

Vyriausybės priemonių ir veiksmų plano rengimas užsitęsė, todėl priimtas sprendimas 

plano projektą rengti tik 2012 ſ 2014 m. 

 2011 m. balandžio 28 d. Užsienio reikalų ministerija pateikė Europos Sąjungos Baltijos 

jţros regiono strategijos įgyvendinimo priemonių ir veiksmų plano projektą Vyriausybės 

tvirtinimui. 

 2011 gegužės 20 d. vyko darbo grupės susitikimas, kurio metu nutarta siţlyti Vyriausybei 

pateikti: Seimo Europos reikalų komitetui informaciją apie Europos Sąjungos Baltijos jţros 

regiono strategijos įgyvendinimo veiksmų plano eigą, remiantis Europos Vadovų Tarybai 

pateiktu pranešimu, (ne vėliau kaip iki 2011 m. rugsėjo 1 d.), taip pat Seimui Europos 

Sąjungos Baltijos jţros regiono strategijos įgyvendinimo tarpinstitucinio veiklos plano 

vykdymo ataskaitą kartu su metine Vyriausybės veiklos ataskaita (ne vėliau kaip iki 2012 

m. kovo 31 d.). 

 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 



 

III. Visuomeninė veikla  
 
 
 

Iniciatyva „Žalgiris 600“ 
 

 

2010 – ieji buvo Žalgirio mūšio, vieno didžiausio viduramžių mūšio Europoje, 

pergalės 600 metų jubiliejus. Šis  įvykis vertas visokeriopo dėmesio – juk tai mūšis, didele dalimi 

nulėmęs Lietuvos valstybės ir viso regiono likimą. 

 

 

 Dėl to spalio 29 dieną inicijavau Žalgirio 600 metų pergalės įamžinimą Nemenčinės 

miškų urėdijoje netoli Vilniaus. Daugiau nei 150 lietuvių, rusų ir lenkų moksleivių, iš Lietuvos, 

Lenkijos ir Baltarusijos bendrojo lavinimo mokyklų, Nemenčinės Arvydų girininkijos 542 kvartale 6 

hektarų plote iš 7000 eglučių suformavo rekordinio dydžio užrašą „Žalgiris 600“.  

 

2011 balandžio 29 d. vyko antrasis sodinimas, 

kuomet aplink eglutes siekiant išryškinti užrašą „Žalgiris 600" į 

tarpus buvo pasodinti apie 12000 berželių. Medelius sodino 

daugiau nei 30 mokyklų moksleiviai: lietuvių jaunimas iš 

Lietuvos, Lenkijos, Latvijos, taip pat rusų, lenkų moksleiviai. 

Šiame sodinime dalyvavo ir daugelio užsienio ambasadų, 

reziduojančių Lietuvoje, vadovai ir atstovai. Iš viso apie 200 

dalyvių. 

Vienuolikos simbolių užrašo ilgis siekia 551 

metrą, o plotis – 60 metrų.  Vienos raidės aukštis užaugus 

medžiams turėtų siekti 60 metrų, o plotis – 40 metrų, tad 

„Žalgiris 600“  bus matomas net 2 kilometrų aukštyje, todėl juo 

galės grožėtis lėktuvų, besileidžiančių ir kylančių Vilniaus oro 

uoste, keleiviai. Pasodinus tarp eglučių berželius, o jiems 

vėliau užaugus, skirtingais metų laikais šis užrašas džiugins 

vis kitomis spalvų gamomis. 

  

 

Pasodinus iš viso apie 19000 medelių, buvo užfiksuoti didžiausio teksto ir didžiausios raidės 

rekordai, kurie bus įtraukti į „Lietuvos Rekordų knygą“.  

 

Didžiausias tekstas – 3,306 ha ploto, 551 m ilgio, 

60 m raidžių aukščio – pasodintas dalyvaujant apie 

150 lietuvių jaunimo iš Lietuvos, Lenkijos, 

Baltarusijos, taip pat rusų, lenkų moksleivių 2010 m. 

spalio 29 d. ir pasodinus apie 7 tūkst. eglučių 

Nemenčinės Arvydų girininkijos 542 kvartale 

(Vilniaus r.). Tokiu būdu buvo suformuotas tekstas 

„Žalgiris 600“. Rudenį eglaitės - raidės bus 

geltoname beržų fone, o žiemą eglės išsiskirs 

baltame sniego fone.  

 

Didžiausia raidė – 60 m aukščio, 40 m pločio – 

didžiausio teksto „Žalgiris 600“ raidė „Ž“ pasodinta dalyvaujant apie 150 lietuvių jaunimo iš 

Lietuvos, Lenkijos, Baltarusijos, taip pat rusų, lenkų moksleivių 2010 m. spalio 29 d. pasodinant 



raidės kontūrą iš eglaičių, o 2011 m. balandžio 29 d. kaip foną – berželius, Nemenčinės Arvydų 

girininkijoje (Vilniaus r.). 

 

Medžiai, pasodinti šia proga, išliks 

ilgiau už mus ir taps istorinės atminties gija, 

vedančia į ateitį. Būtent todėl, simboliškai šioje 

medelių sodinimo akcijoje buvo kviečiame 

dalyvauti moksleiviai. Ši akcija – tarsi žinutė 

ateičiai.   

 

 

Renginio „Žalgiris 600“ globėja – 

Seimo Pirmininkė Irena Degutienė, pagrindiniai 

organizatoriai – Seimo Europos klubas, Lietuvos 

generalinė miškų urėdija ir Nemenčinės miškų 

urėdija. Akcijos partneriai – Lietuvos kariuomenė. 

Medelių sodinimą rėmė UAB „Coca-Cola HBC 

Lietuva“, Vilniaus miškų urėdija, Ukmergės miškų urėdija, Ignalinos miškų urėdija, Šalčininkų 

miškų urėdija, Trakų miškų urėdija, Hanner. Informacinis rėmėjas Lietuvos Rytas.   

 

 

 

Visuomeninis judėjimas „Žmonės už gyvūnus“  

 

 

 

Visuomeninis judėjimas „Žmonės už gyvūnus“ – tai 

savanoriškais pagrindais susibūrusi iniciatorių grupė, 

siekianti iš esmės keisti žmonių santykį su gyvūnais, 

įteisinti pažangesnę gyvūnų apsaugą Lietuvoje bei kurti 

gyvūnų gerovės tradicijas, skatinančias kokybiškai naują 

žmonių požiūrį į gyvūnus. 

 

Esu  vienas šio judėjimo iniciatorių bei koordinatorių.  

Su visuomeninio judėjimo „Žmonės už gyvūnus“  veiklą 

galite nuolat sekti socialiniame tinklapyje „Facebook“. 

 

Naujasis Gyvūnų gerovės įstatymo projektas 

Esminiai įstatymo projekto autorių siekiai: 

 iš esmės keisti Įstatymo formą ir turinį;  

 akcentuoti susijusių institucijų atsakomybės bei bendradarbiavimo svarbą; 

 griežtinti gyvūnų veisimo, dresavimo, prekybos gyvūnais sąlygas; 

 detaliau reglamentuoti be priežiūros (benamių) gyvūnų populiacijos reguliavimą, jų 

apsaugą; 

 numatyti pareigą vakcinuoti, ženklinti, registruoti ir atsakingai veisti šunis bei kates; 

 detalizuoti elgesio su gyvūnais standartus bei numatyti veiksmingas prevencijai skirtas 

priemones; 

 reglamentuoti gyvūnų globos namų ir gyvūnų prieglaudų veiklą 

 daugelis kitų svarbių nuostatų, kuriomis siekiama diegti pagarbos gyvūnui tradicijas 

Lietuvoje. 

 

Pažymėtini ir kiti Seime įregistruoti teisės aktų projektai, kuriais: 

- didinama administracinė atsakomybė už žiaurių elgesį su gyvūnais;  

- numatoma atsakomybė juridiniam asmeniui; 

- rinkliavų įstatyme įtraukiamas reikalavimas numatyti tikslinę rinkliavos panaudojimo paskirtį. 

http://www.facebook.com/?ref=logo#!/pages/Zmones-uz-gyvunus/119897294690797


 

2011 gegužės 5 – 6 d. Seimo III-ųjų rūmų Konferencijų vyko tarptautinė konferencija 
„Gyvūnų gerovė Baltijos regione: atsakingas laikymas ir geroji praktika“. 
 

Tarptautinė konferencija „Gyvūnų gerovė Baltijos regione: atsakingas laikymas ir 

geroji praktika“ Lietuvos sostinėje Vilniuje buvo rengiama pirmąjį kartą. Tai didžiausia iki šiol 

rengta konferencija Baltijos šalyse. Joje dalyvavo 220 suinteresuotų atstovų iš iš Lietuvos ir 

Europos valstybių.  

 

Pirmąją konferencijos dieną dalyviai išgirdo 

pranešimus ir diskutavo apie žmogaus ir gyvūnų 

ryšį; Europos Sąjungos politikos kryptį gyvūnų 

gerovės politikos srityje; priemones, kuriomis 

skatinamas atsakingas požiūris į gyvūnų auginimą. 

Europos regiono šalių pranešėjai pristatė Gyvūnų 

gerovės būklę ir tendencijas Europos Sąjungos 

šalyse. Pranešimus apie savo patirtį skaitė dalyviai 

iš visų Baltijos regiono šalių. Antrąją konferencijos 

dieną vyko diskusijos apie beglobių gyvūnų 

populiacijos kontrolę. Po jų visi konferencijos 

dalyviai pasiskirstė trijose diskusijų grupėse: 

„Gyvūnų populiacijos kontrolės politika ir prieglaudų valdymas“, „Šunų identifikacija ir 

registracija“ ir „Švietimas, mokymai, informacija, komunikacijos strategijos“. Jų metu aptarta 

gyvūnų gerovės politikos plėtra, švietimo sistemos vaidmuo, perspektyviausi gyvūnų globos 

organizacijų valdymo principai bei pasikeista gerąja praktika dėl beglobių gyvūnų populiacijos.    

  

Po konferencijos priimta „Vilniaus Deklaracija“ bei priedas prie Deklaracijos: "Augintinių 

gerovės įstatymų geroji praktika" žada būti svariu dokumentu gyvūnų gerovės politikoje tiek 

nacionaliniame tiek europiniame lygmenyje. Ši deklaracija pirmą kartą atspindi gyvūnų gerovės 

padėtį Baltijos jūros regione. Tai pavyzdys, kurio ėmėsi Lietuva. Pagaliau į jį atkreipė dėmesį 

Europos Sąjungos valstybės. Tiek Deklaracija ir priedas prie jos pristatytas Europos Sąjungos 

Žemės ūkio ministrams ir Europos Sąjungos atstovams. Tikėtina, kad ši deklaracija taps rimtu 

stimulu įvertinti gyvūnų gerovės politiką Lietuvoje rengiant 2011 – 2015 strategiją. 

 

Konferencijos organizatoriai – Europos 

Komisija, LR Seimas, LR žemės ūkio 

ministerija ir visuomeninis judėjimas 

„Žmonės už gyvūnus“. Konferencija 

rengiama bendradarbiaujant su 

tarptautine gyvūnų gerovės organizacija 

„Four Paws“, Teramo G. Caporale 

institutu bei Europos veterinarų 

federacija. 

 

Nuotrauka: spaudos konferencija.                        

                                                                           „Vilniaus Deklaraciją“ galite rasti paspaudę ČIA. 

Priedą prie Deklaracijos: "Augintinių gerovės įstatymų geroji praktika" galite rasti paspaudę ČIA. 

 

Artimiausi ŽUG planai 2011m.: Projektas su VO „Gelbėkit vaikus“. 2011m. planuojami vizitai 

vaikų globos namuose. Jų metu bus siekiama išsiaiškinti galimybes sudaryti vaikų globos vaikų 

auklėtiniams sąlygas globoti benamius augintinius, taip siekiant ugdyti jų atsakomybę, spręsti 

elgesio problemas. 

http://austrevicius.lt/UserFiles/File/Vilniaus%20deklaracija.pdf
http://austrevicius.lt/UserFiles/File/PRIEDAS%20PRIE%20DEKLARACIJOS_LT.pdf
http://austrevicius.lt/UserFiles/File/PRIEDAS%20PRIE%20DEKLARACIJOS_LT.pdf
http://austrevicius.lt/UserFiles/File/PRIEDAS%20PRIE%20DEKLARACIJOS_LT.pdf
http://austrevicius.lt/UserFiles/File/Vilniaus%20deklaracija.pdf
../My%20Documents/RENGINIAI_IDEJOS_PROJEKTAI/2011%2005%206-7%20gyvūnų%20tarptautinė%20konferencija/Final%20declaration/Vilniaus%20deklaracija.doc
http://austrevicius.lt/UserFiles/File/PRIEDAS%20PRIE%20DEKLARACIJOS_LT.pdf
../My%20Documents/RENGINIAI_IDEJOS_PROJEKTAI/2011%2005%206-7%20gyvūnų%20tarptautinė%20konferencija/Final%20declaration/PRIEDAS%20PRIE%20DEKLARACIJOS_LT.doc


 

Apskritojo stalo diskusija „Ar reikalingas policijos ombudsmenas Lietuvoje?“ 

 

Šių metų kovo kovo 30 d. Seime iniciavau diskusiją: „Ar reikalingas policijos ombudsmenas 

Lietuvoje?“. Jos metu buvo pristatyti geriausi Europos šalių teisėsaugos ombudsmenų pavyzdžiai, 

aptartos policijos viduje veikiančių etikos komisijų veiklos problemos, skundų Seimo 

kontrolieriams dėl policijos pareigţnų veiksmų, pagrindiniai motyvai bei diskutuojama dėl 

policijos ombudsmeno instituto įsteigimo Lietuvoje.  

Dabartiniu metu policija atliko virš 95% teisės ir viešosios tvarkos pažeidimų tyrimų, tuo tarpu 

piliečių skundai dėl pareigţnų veiklos taip pat patenka į pačios policijos atsakomybę. Susidaro 

uždaras ratas, kuomet pareigţnų veiklos kokybė tampa policijos vidaus tyrimų objektu. Policijos ir 

kitų statutinių organizacijos veiklos priežiţra dėl piliečių nusiskundimų turi bţti pavesta neutraliai 

ir kompetentingai valdžios institucijai. Reikia apsispręsti, kokia tai institucija ir kokia 

kompetencija jai bus suteikta, siekiant tolimesnio žmogaus teisių įtvirtinimo Lietuvoje. 

Diskusijoje dalyvavo Lietuvos Respublikos Seimo narys Petras Auštrevičius, Policijos generalinio 

komisaro pavaduotojas A. Stončaitis, Policijos departamento Vidaus tyrimų valdybos viršininkas U. 

Čižiţnas, Organizuoto nusikalstamumo tyrimo valdybos viršininkas D. Malaškevičius, Seimo 

kontrolierius R. Valentukevičius, LR Teisingumo ministro patarėjas T. Baranovas bei kiti. 

 

GEORGE C. MARSHALL  EUROPEAN CENTRE FOR SECURITY STUDIES“ Lietuvos 
Alumni klubas 

 

 

Šių metų balandžio 1 d. iniciajavau „George 

C. Marshall European center for security studies“ 

Lietuvos klubo įkţrimą. Skėtinis Alumni Centras 

įkurtas Vokietijoje 1998 metais ir šiuo metu vienija 

8000 alumni narių 130 valstybėse. „George C. Marshall 

European center for security studies“  per 20 metų 

prisidėjo prie Lietuvos ekspertų kompetencijos 

saugumo ir gynybos srityse didinimo ir tai galima 

vertinti, kaip didžiulį įnašą į Lietuvos 

nepriklausomybės stiprinimą. Bţsimo Lietuvos Alumni 

klubo tikslas ſ palaikyti ryšius, remti diskusijas 

saugumo bei gynybos politikos klausimais, plėtoti 

santykius su kitų valstybių Alumni draugijomis, siekti tolimesnės Centro veiklos toliau apmokant 

Lietuvos politikus bei pareigţnus. 

    Jo įkţrime dalyvavo Lietuvos atstovai, kurie yra išklausę „George C. Marshall European  

Center for security studies“ seminarus ar dalyvavę kituose Centro renginiuose. Taip pat  Jungtinių 

Amerikos valstijų ambasadorė J.E. ponia Anne Elizabeth Derse, Vokietijos Federacinės 

Respublikos ambasados spaudos ir kultţros atašė Mr. Jean Pierre Froehly. 

Klubo veiklai organizuoti dviejų metų laikotarpiui išrinkti klubo Pirmininkas ir du jo 

pavaduotojai. 

         
    Įkţrimo metu buvo priimta Lietuvos klubo įkţrimo Deklaracija. Su jos tekstu galite 

susipažinti paspaudę ČIA. 

 

 

../My%20Documents/RENGINIAI_IDEJOS_PROJEKTAI/2011%2003%2029%20Marsalo%20Lietuvos%20Alumni%20klubo%20įkurimas/Dokai/Deklaracija.doc


Parama žydų viešosios  
knygų bibliotekos atidarymui Vilniuje 
 

Lietuva, ir ypatingai Vilniaus miestas, jau du šimtmečius garsėja 

kaip daugiatautės kultūros židiniai. Gausi ir įtakinga kultūriškai 

išprususi žydų bendruomenė sudarė svarbią Lietuvos Didžiosios 

Kunigaikštystės ir vėlesnių laikotarpių Lietuvos istorinį kultūros 

paveldą. Pastaraisiais dešimtmečiais Lietuva ėmėsi konkrečių 

veiksmų atkuriant žydų kultūros židinius Vilniuje ir kituose 

Lietuvos miestuose. 

  

Knygų kolekcionierius iš San Diego Wymanas Brentas ir žydų 

bibliotekos Vilniuje iniciatyvos autorius, į Lietuvą atvežė daugiau nei 

5000 knygų, CD, DVD apie žydų kultūrą, meną, istoriją ir religiją, 

tarp kurių yra žymių žydų autorių. Šios knygos yra surinktos 

Jungtinėse Amerikos Valstijose: jas dovanojo ir dedikavo žinomi 

pasaulyje kultūros ir visuomenės veikėjai, kaip Larry King, Dustin 

Hoffman, Barbara Streisand ir kt. Kolekcija yra nuolatos didinama dėl 

Wymano Brento asmeninių investicijų, privačių aukotojų, kolekcionierių, įvairių autorių bei 

kultūros institucijų iš viso pasaulio, kurie remia Vilniaus žydų bibliotekos atsiradimą. Galutinis 

tikslas yra 200.000 knygų surinkimas įvairiomis kalbomis, nušviečiant judaistikos istorijos ir 

pasaulinės žydų kultūros.  

Tikima, kad Vilniaus Žydų biblioteka, kaip viešasis projektas suteiks galimybę giliau pažvelgti į 

žydų kultūros tradicijas, užtikrinti tolimesnį žydų – lietuvių kultūrinį dialogą. Ši iniciatyva, 

taipogi, prisidės didinant toleranciją bei žmogiškąsias vertybes ateities kartoms. 

 

2010 m. gruodžio 2 d. gautas atsakymas iš  Kultūros ministerijos, kuriame priimtas  

sprendimas dėl „Steigiamos  žydų bibliotekos finansavimo“. Jame pabrėžiama, jog pateikus 

investicinį projektą 2011 m., lėšos galėtų būti numatytos 2012 m. 

 

2011 m. sausio 3 d. raštu kreipiausi į LR Vyriausybės Ministrą Pirmininką siūlydamas 

į Holokausto aukomis tapusių Lietuvos gyventojų atminimo metų minėjimo 2011 metais įamžinimo 

projektą įtraukti Vilniaus Žydų bibliotekos įsteigimą. Gavome pritarimą. 

 

Esu įsitikinęs, jog ši reikšminga kultūrinė iniciatyva ir konkretus įnašas į Lietuvos istorinio 

kultūros paveldo atkūrimą ilgainiui pretenduoja tapti dar vienu tarptautiniu kultūros traukos 

centru mūsų šalyje. 

 

 

Visuomeninė organizacija "Gelbėkit vaikus“ 
 

 
Visuomeninėje organizacijoje "Gelbėkit vaikus“ valdybos narys esu 

nuo 2009 m.. Šių metų birželio 1 d. VO „Gelbėkit vaikus“ dvidešimto 

suvažiavimo metu antrą kartą buvau išrinktas valdybos nariu. 

Paskutiniu metu padidėjęs socialinis ir ekonominis skurdas sukėlė 

papildomų iššūkių, dėl to tęsiu veiklą šioje organizacijoje. 



 

 

Šiandien „Gelbėkit vaikus“ yra įkūrusi struktūrinį padalinį 20 – yje šalies miestų ir rajonų, kuruoja 

30 vaikų dienos centrų, organizacijos pagalba 18 – oje miestų mokyklų dirba 117 vaikų grupių 

prieš smurtą. 

 

 
 

2011 birželio 1 d.  Tarptautinę Vaikų gynimo dieną, 

Seimo rūmuose Vilniuje vyko 20-metį švenčiančios 

visuomeninės organizacijos "Gelbėkit vaikus" 

suvažiavimas. Jubiliejaus proga pirmą kartą į 

Lietuvą atvyko tarptautinės organizacijos "Save the 

Children" ("Gelbėkit vaikus") generalinė direktorė 

Jasmine Whitbread (Džasmina Vitbred). Būdamas 

valdybos nariu prisidėjau prie šio suvažiavimo 

suorganizavimo LR Seime.  

 

 

 

 

Nuotrauka: VO „Gelbėkit vaikus“ Lietuvos padalinio sekretoriatas,  

"Gelbėkit vaikus" pasaulinės organizacijos generalinė direktorė Jasmine Whitbread, 

"Gelbėkit vaikus"  Švedijos generalinė sekretorė Ulla Margareta Armyr  
 

 

KOVA SU CISTINE FIBROZE 
 

 

Priminsiu, jog mano iniciatyva LR sveikatos apsaugos ministro 2010 m. vasario 12 d. 

įsakymu Nr. V-114 buvo sudaryta darbo grupė cistinės fibrozės ilgalaikės kontrolės ir gydymo 

klausimams spręsti. Buvau vienas šios darbo grupės narių. Praėjusiais metais pasiekėme išties 

nemažai: nuo 2010 m. liepos mėnesio į kompensuojamų vaistų sąrašą yra įtraukta dalis vaistų, 

reikalingų gydyti cistine fibrozę, supaprastintos kai kurių vaistų skyrimo sąlygos. 2010 spalio 

mėnesį parengtas Vaikų „Lietuvos cistinės fibrozės diagnostikos ir gydymo sutarimas: įrodymais 

pagrįstos metodinės rekomendacijos“, o nuo 2010 lapkričio  veikia ambulatorinis konsultacinis 

cistinės fibrozės kabinetas vaikams (asmenims iki 18 metų). Taipogi, turiu paminėti, jog nuo 2010 

m gruodžio konsultacijų poliklinikoje steigiamas cistinės fibrozės kabinetas, kuriame bus 

konsultuojami vyresni nei 18 metų pacientai. 

  2011 m. birželio 8 d. kreipiausi į sveikatos apsaugos ministrą Raimondą Šukį, 

ragindamas atkreipti dėmesį ir priimti kuo skubesnį sprendimą dėl Lietuvos cistinės fibrozės 

asociacijos  inicijuotų ir parengtų cistinės fibrozės registrų.  

 

Nuoširdžiai tikiuosi, jog priimti sprendimai ir mţsų bendros pastangos palengvins šia liga 

sergančiųjų bei jų artimųjų gyvenimus.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Jaunimo diskusijos, konferencijos, seminarai 
 

 Kovo 5 d. buvau Vilniaus universiteto organizuojamos „Entrepreneurship Competition 

Vilnius 2010“ komisijos narys bei konkurso globėjas. “Entrepreneurship Competition 

Vilnius” ſ tai devintą kartą vyksiantis vienintelis tarptautinis studentų verslumo konkursas 

Lietuvoje. Tai galimybė itin veržliems, iniciatyviems bei gabiems studentams iš visos 

Europos įrodyti savo verslumo sugebėjimus. 

 

 Vasario  25 d.  LR Seime lankėsi Kauno liberalus jaunimas. Susitikimo metu su jaunaisiais 

liberalais gvildenome aktulias šiandienos politikos temas. 

 

 Kovo 9 d. Vilniaus universiteto 

šiuolaikinės vokiečių kalbos kuro 

studentai lankėsi Seime. Priėmimo 

metu supažindinau su dabartiniais 

Lietuvos -Vokietijos santykiais 

politikoje, ekonomikoje ir kultţroje. 

 

 Balandžio 16 d. dalyvavau Lietuvos 

liberalaus jaunimo „Pavasario 

akademijos“ diskusijoje 

Nuotrauka: drauge su Vilniaus universiteto  

šiuolaikinės vokiečių kalbos kuro studentais 

 

 Birželio 13 d. dalyvavau p. Almos Adamkienės labdaros ir paramos fondo projekte - „Lyderių 

mokykla 2011“. Skaičiau pranešimą apie derybų tikslus, principus ir metodus. Daugiausia 

dėmesio skyriau derybininkų savybėms ir jų taktikai. 

 

  

 

Visuomeniniai renginiai ir dalyvavimas juose 
 

 Sausio  27 d. „European Business Network breakfast“. Vyko susitikimas, kurio metu LR 

finansų ministrė Ingrida Šimonytė pristatė numatomą ekonomikos vystymąsi Lietuvoje 2011 

m, taip pat valstybės biudžeto įtaką verslumui. 

 

 Vasario 3 d. dalyvavau diskusijoje „Baltarusijos prezidento rinkimai 2010: išmoktos 

pamokos, ateities vaizdas“. Jos metu pasidalinome įspţdžiais, išsakėme nuomonės apie 

2010 m. gruodį vykusius Baltarusijos prezidento rinkimus.  

 

 Vasario 4 d. dalyvavau ir kuravau apskritojo stalo diskusiją: ,,ES paramos panaudojimas. 

Lietuvos patirtis. Išmoktos pamokos”. Temą apie „ES paramos panaudojimą – Lietuvos patirtį, 

išmoktas pamokas“ pristatė finansų ministrė Ingrida Šimonytė. Temą apie „Ūkio ministerijos 

administruojamą ES paramą“ pristatė Europos Sąjungos paramos koordinavimo departamento 



direktorė Rita Armonienė, o apie „Lietuvos kaimo plėtros 2007–2013 metų programos tarpinį 

vertinimą“ kalbėjo Ekonomikos ir programų vertinimo departamento direktorius Vygantas 

Katkevičius. 

 Vasario 8 d. dalyvavau susitikime su Karoliniškių seniţnijos gyventojais. 

 

 Vasario 9 d. dalyvavau užsienio reikalų ir nacionalinio saugumo komitetų rengtoje 

diskusijoje su JAV valstybės sekretorės pavaduotoja Rose Gottemoeller. 

 

 Vasario 11 d. vykau į Lietuvos sveikatos mokslų universiteto išrinkto rektoriaus inauguraciją 

bei dalyvavau Lietuvos valstybės atkţrimo dienos minėjime. 

 

 Vasario 17 d. dalyvavau  „IQ forumo“ diskusijoje  tema „Ar Lietuva slysta į geopolitinę periferiją?“.   

Forume dalyvavo: Edwardas Lucasas, britų savaitraščio „The Economist“ tarptautinių naujienų 

skyriaus redaktorius,Valdas Adamkus, Lietuvos Respublikos Prezidentas (1998-2004; 2005-2009), dr. 

Virgis Valentinavičius, ministro pirmininko Andriaus Kubiliaus patarėjas politikos klausimais, 

Vykintas Pugačiauskas ſ žurnalistas, LTV užsienio naujienų redaktorius. Diskusiją moderavo  dr. 

Tomas Janeliţnas, TSPMI docentas, mėnraščio IQ politikos redaktorius. 

 

 Vasario 23 d. dalyvavau Seimo Užsienio reikalų komiteto kartu su ES pirmininkaujančios 

Vengrijos ambasada Lietuvoje Seimo Europos reikalų komiteto posėdžių salėje rengtoje 

apskritojo stalo diskusijoje apie paramos Baltarusijos demokratinės opozicijos atstovų veiklai 

Lietuvoje galimybes.  

 

 Kovo 28 d. Seimo Europos informacijos biure vyko asociacijos „Belarus Watch“ vieša 

diskusija vizų režimo tarp ES ir Baltarusijos tema: „ES bevizio režimo su kaimynais 

perspektyva: Baltarusijos atvejis“. Sakiau įžanginę kalbą. Diskusijos metu buvo aptarti 

iššţkiai, su kuriais susiduria Vidurio Rytų Europos regionas dėl ES vizų režimo su 

kaimynais, galimybės šią padėtį paveikti visuomenės interesų naudai, vizų režimo 

paprastinimo ir laipsniško panaikinimo perspektyvos ekspertų bei politikų akimis. Buvo 

pristatytos jau veikiančios iniciatyvos už bevizį režimą tarp ES ir Rytų partnerystės šalių.  

 

 Kovo 30 d. konferencijos „Užsienio investicijų teisinė aplinka Lietuvoje“, kuri vyko 

Tarptautinėje teisės ir verslo aukštojoje mokykloje, tariau sveikinimo žodį. Konferencijos 

tikslas - aptarti teisinės, politinės, mokestinės, ES aplinkos pokyčius, darančius įtaką verslo 

steigimui ir plėtrai Lietuvoje bei pasiţlyti užsienio investicijų teisinio reguliavimo 

tobulinimo kryptis ir priemones. Konferencijos pradžia 9:30. 

 

 Balandžio 4 d. dalyvavau diskusijoje dėl  Baltijos jţros regiono strategijos. 

 Balandžio 11 d. vykau į susitikimą su VO „Gelbėkit vaikus“ Jurbarko skyriaus pirmininke. 

Buvo apžvelgta vaiko teisių situacija  pagal parengtą ataskaitą. (Vykdomas EU projektas 

kartu su Švedijos Gelbėkit vaikai). 

 

 Balandžio 12 d. Vilniaus universiteto Tarptautinių santykių ir politikos mokslų institute 

atvyko ODI (Overseas Development Institute) vadovas Simon Maxwell. Dalyvavau  

 

 Balandžio 13 d. pristačiau „Tolimas Artimas Afganistanas“ parodą.  
 

 Balandžio 13 d. inicijavau filmo „Knygnešiai“ peržiţrą LRS Europos informacijos biure. 

Knygnešiai“ - tai kelionė, kai airių poetas ir lietuvių teatro režisierius kartoja 19 a. Lietuvos 

Knygnešių pavojingą kelią. Knygnešių, kurie rizikuodami savo gyvybėmis gelbėjo lietuvių 

kalbą kontrabandos bţdu gabendami uždraustais lotyniškais rašmenimis spausdintas 

knygas, laikraščius, žurnalus iš Prţsijos į Lietuvą ir dalino jas pogrindinėse mokyklose. 

Keliaudami miškais, upe kiekvienas sužino kažką, ko nežinojo apie savo šalį ir gilinasi į 

ryšius tarp gimtosios kalbos ir identiteto. Filmą pristatė prodiuserė Rasa Miškinytė. 



 

 Balandžio 14 d. dalyvavau viešoje paskaitoje ſ diskusijoje VU Tarptautinių santykių ir 

politikos mokslų institute tema: „Lietuviųſžydų santykiai: istorinė patirtis, dabartis ir 

ateities perspektyvos“. Diskusija buvo inicijuota Prof. Barry Rubin, Izraelio politologo, 

Pasaulio tarptautinių reikalų tyrimų centro (GLORIA) direktoriaus ir žurnalo „Middle East 

Review of International Affairs (MERIA) redaktoriaus. 

 

 

 Balandžio 20 d. dalyvavau diskusijoje: „Kova su kontrabanda ES mastu: priemonės, 

galimybės, planai“, vykusią Europos informaciniame biure. 

 

 Gegužės 4 d. dalyvavau renginyje: „Baltijos jţros regionas bendradarbiauja: kokios 

galimybės Lietuvos verslui?“ ir tariau įžanginį žodį. Užsienio reikalų ministerija pradėjo 

Europos Sąjungos Baltijos jţros regiono strategijos pristatymo kampaniją, kurios tikslas yra 

paskatinti visuomenės, tame tarpe verslo ir akademinių bendruomenių, iniciatyvų, galinčių 

prisidėti prie Baltijos jţros regiono strategijos įgyvendinimo, regioninio tapatumo kţrimo 

proceso, tarpvalstybinio, regioninio ir tarpregioninio bendradarbiavimo skatinimo. 

 

 Gegužės 4 d. moderavau Seimo Europos reikalų komiteto  ir Seimo Europos informacijos 

biuro rengiamoje diskusiją „Lietuvos interesai Europos Sąjungoje“  

 

 Birželio 9 d. dalyvavau Karoliniškių ataskaitiniame susirinkime. 

 

 Birželio 13 d. susitikau su Justiniškių skyriaus nariais. 

 

 Birželio 27 d. vykau į Pabradės vaikų globos namus. Apsilankymo metu bendravau su globos 

namų auklėtiniais. Po vizito kreipiausi į Socialinės apsaugos ir darbo ministrą teikdamas 

siţlymą vaikų globos namų auklėtiniams, sulaukusiems pilnametystės, išmokėti išeitinę 

pinigų sumą prieš paliekant globos namus, o ne po mėnesio, kaip šiuo metu yra 

reglamentuota įstatyme. 

 

 

 

 

Veikla organizacijose: 
 

 

 Gegužės 11 d. antrai kadencijai perrinktas "Vilniaus universiteto Ekonomikos fakulteto 

Alumni draugijos" pirmininku. 

 Birželio 1 d. VO „Gelbėkit vaikus“ dvidešimto suvažiavimo metu antrą kartą buvau išrinktas 

valdybos nariu. 


